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Investointien ohjausmallin ja tiedonhallintalain mukaisen lausuntomenettelyn 
jatkovalmistelun työryhmä 

 

Aika  keskiviikko 18.9.2019 klo 9:00–10:30   
 
Paikka  nh Katariina, Kirkkokatu 12 
 
Osallistujat   

Ari Mannonen, MMM 
Timo Rivinoja, PLM 
Jukka Litmanen, YM 
Mika Vuorinen, LVM 
Eeva Kaunismaa, VM 
Kalervo Koskimies, OKM 
Päivi Tommila, TEM 
Riitta Marttila, OM 
Heikkinen Kati, VNK 
Suvi Savolainen, VM 
Riku Jylhänkangas, VM (klo 9:50 asti) 
Jenni Taskinen, VM (pj, siht.) 
Tommi Oikarinen, VM  
Paavo Laakso, VRK 

Timo Hattinen, VM 
 

1 Kokouksen avaus ja asialista, edellisen kokouksen muistio 

Puheenjohtaja avasi kokouksen. Todettiin käsiteltävät asiat ja etukäteen 
toimitettu aineisto.  

2 VN asetusluonnos lausuntomenettelystä 

Todettiin, että lausuntokierros ajoittuu ajalle 24.9.-5.11.2019. Sovittiin, että 
puheenjohtaja tallentaa työryhmän työtilaan kokouksen jälkeen myös 
asetuksen perustelumuistion.  
 

3 Lausuntomenettelyn suunnittelu 

 
Käsiteltiin asialistan liitteenä toimitettua esitysaineistoa siitä näkökulmasta, 
ovatko esitetyt kuvaukset sellaisia, että ministeriöt voivat niiden avulla 
valmistella ja suunnitella lausuntomenettelyn toteutusta omalla 
hallinnonalallaan. Keskustelussa esitettiin seuraavia näkemyksiä. 
 
- Toivottiin laadittavaksi kuvaa, jossa olisi esitetty tiiviisti/pelkistetysti se 

elementit, joiden pohjalta lausuntopyyntö muodostuu eli tiedonhallinnan 
muutosten vaikutusten arviointi 5.3§, taloudellisten vaikutusten arviointi 
8.1§ sekä VNA-luonnokseen edellisten lisäksi kirjatut alustava 
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toteutussuunnitelma ja arvio toteutettavuudesta. [sihteerin kommentti: 
dia laadittu osaksi lausuntokierroksen tausta-aineistoa] 

- Lausuntomenettelyn toteutusta koskevaan kuvaukseen esitettiin 
lisättäväksi selvää kuvausta siitä, että viraston tulee käsitellä 
lausuntopyyntöasiaa ensin hallinnonalan ministeriön kanssa, ennen kuin 
lausuntopyyntö toimitetaan valtiovarainministeriöön. [sihteerin 
kommentti: toimitetaan seuraavaan kokoukseen] 

- Lausuntomenettely toiminnan ja talouden suunnittelussa –kuvauksen 
osalta esitettiin stilistisiä kommentteja sekä kysymys siitä, onko 
mahdollista kuvata VNA 3§ mukaiset kaikki vaihtoehdot 
lausuntopyynnön ajankohdalle. [sihteerin kommentti: osa stilistisistä 
korjauksista toteutettu lausuntokierroksen tausta-aineistoon, lisäksi 
seuraavaan kokoukseen tuodaan uusi versio] 

- Lausuntomenettely, esimerkkinä TAE2021 –kuvauksen osalta 
keskustelussa todettiin, että lausuntomenettelyn ja toiminnan ja talouden 
suunnittelun aikajanat tulisi esittää rinnakkain [siht. kommentti: 
toimitetaan seuraavaan kokoukseen]. Keskustelussa vahvistui näkemys 
siitä, että ministeriön on ohjeistettava lausuntomenettelyn toteutusta 
omalla hallinnonalallaan erillisohjeena; yhdistäminen toiminnan ja 
talouden suunnitteluohjeisiin ei onnistu aikataulusyistä.  

 
Sovittiin, että luonnosteltuja kuvauksia päivitetään saadun palautteen 
perusteella ja asiaan palataan seuraavassa kokouksessa. Puheenjohtaja 
pyysi, että jäsenet keskustelisivat jo lausuntomenettelyn toteutuksesta ja 
ohjeistustarpeista ministeriössään, esim. tarvittaessa taloushallinnon 
kanssa. Kun ministeriö ryhtyy asiaa omalta osaltaan suunnittelemaan, 
voidaan esille nousevia avoimia asioita käsitellä yhdessä loppuvuoden 
kokouksissa tarpeen mukaan ja mahdollisuuksien mukaan huomioima 
valtiovarainministeriön ohjeistukseen.  

4 Lausuntopyynnön tietosisältö 

Luonnostellun kustannushyötyanalyysi-pohjan osalta keskustelussa todettiin 
mm. 
- Mallipohja ei ohjaa riittävästi ajattelua siihen, että kyseessä on 

kustannusten arviointi. 
- Kustannuksia pyydetään eriteltäväksi liian takalla tasolla (LKP-

tilihierarkia) suhteessa siihen, missä suunnittelun vaiheessa tiedot tulee 
esittää.  

- Analyysissa tulisi painottaa vaikutusten arviointia.  
- Pohdittiin, onko yhteinen pohja tarpeellinen. Toisaalta tunnistettiin se 

mahdollisuutena yhtenäistää lausuntopyyntöjen tietosisältöä ja siten 
sujuvaa käsittelyä nopeuttavana. 

- Pohjan laadullisten hyötyjen jaottelua pidettiin hyvänä lähtökohtana.  
- Esitettiin, että välilehtien järjestystä voisi vielä harkita.  
 
Sovittiin, että pohjaan tehdään muutoksia käydyn keskustelun pohjalta ja 
harkitaan uudelleen liitetäänkö sitä lausuntokierroksen liiteaineiston 
materiaaliksi. Sovittiin, että kustannushyötyanalyysin keskeinen tietosisältö 
kuvataan ppt-esityksen muotoon. [siht. kom. lausuntokierroksen tausta-
aineistoon lisätty ppt-muotoinen kuvaus] 
 
Todettiin, että asian käsittelyä täytyy jatkaa seuraavissa kokouksissa. 
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5 Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen.  
 

 
 
 
 
Jakelu:  Investointien ohjausmallin ja tiedonhallintalain mukaisen 

lausuntomenettelyn jatkovalmistelun työryhmäjatkovalmisteluryhmä ja 
sihteeristö 

  Tiedonhallintalain täytäntöönpanon hanke 
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